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      Аннотация

    
        
          Тема выпускной квалификационной работы: «Сравнительно-сопоставительный анализ методики обучения изучающему чтению в вузах России и Китая».
В работе проведено сравнение методики обучения изучающему чтению в вузах РФ и КНР. Решены следующие задачи: 1) определить место изучающего чтения в системе обучения студентов-русистов РФ и КНР; 2) изучить научную литературу по вопросу; 3) изучить структуру занятий по обучению изучающему чтению в КНР; 4) провести анализ учебников, изданных в КНР и РФ. Материалом послужили учебные комплексы «Восток» и «Дорога в Россию», результаты опроса китайских студентов-русистов 2-го года обучения. Были использованы такие методы исследования, как метод комплексного исследования обучения чтению, метод системного описания, методы сравнения и типологизации, социолого-педагогический метод (наблюдение за учебной деятельностью преподавателей и студентов), метод опроса. В результате рассмотрен ряд теоретических вопросов обучения изучающему чтению, изучены особенности проведения занятия по чтению в вузах КНР, обобщены проблемы обучения чтению китайских студентов-филологов, дана классификация упражнений, проведен анализ и сравнение текстов и упражнений учебников по русскому языку, использующихся в вузах РФ и КНР.
        

        
          The theme of the master's thesis: "A comparative analysis of the teaching methods of intensive reading in universities in Russia and China."
The paper compares the teaching methods of intensive reading in the universities of the Russian Federation and China. The following research objectives have been identified: 1) to determine the place of teaching intensive reading to the students from Russia and China; 2) to study the scientific literature; 3) to study the structure of intensive reading classes in China; 4) to analyze textbooks published in China and the Russian Federation. Research data is based on studying the textbooks "East" and "Road to Russia" and the results of a survey of Chinese 2nd year students in Russian philology. The following research methods were used: the method of comprehensive research of teaching reading, the method of system description, methods of comparison and typologization, the socio-pedagogical method (observation of the educational activities of teachers and students), the survey method. As a result, there were studied a number of theoretical issues of the intensive reading teaching methods, the features of the reading classes at the universities of China, the problems of teaching reading to Chinese students of Russian Philology, the classification of exercises, the analysis and comparison of texts and exercises of Russian language textbooks, used at the universities of Russia and China.
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